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Yrkeshögskolan Arcada

Utlåtande

10.09.2024 VN/22967/2024

Ärende:  VN/22967/2024

Begäran om utlåtande av regeringens proposition till riksdagen med förslag till 
lagar om ändring av lagen om studiestöd och lagen om allmänt bostadsbidrag

Lausunnonantajan lausunto

Voitte kirjoittaa lausuntonne  alla olevaan tekstikenttään.

Yrkeshögskolan Arcada tackar för möjligheten att ge ett utlåtande om regeringens proposition till 
riksdagen med förslag till lagar om ändring av lagen om studiestöd och lagen om allmänt 
bostadsbidrag.

Yrkeshögskolan Arcada förhåller sig kritiskt till förslaget att studenternas studiestöd flyttas från det 
allmänna bostadsbidraget till att vara ett separat bidrag kopplat till studiestödet. Arcada lyfter fram 
några punkter som speciellt kommer att försvåra studierna för en stor del av våra studenter:

1. I propositionen står det att bostadsbidraget ska vara högst 80% av hyreskostnaderna och att 
maxbeloppet kommer att vara 296 € / månad. En snabb kalkyl visar att det betyder att maxbidraget 
bekostar 80% av en hyra på 370 € / månad. I huvudstadsregionen är det väldigt svårt att hitta 
boende inom den hyresnivån. Då studiestödet år 2017 fördes över från studiestödet till det allmänna 
bostadsbidraget sänktes studiestödet med motiveringen att bostadsbidraget höjs. Att ta bort det 
allmänna studiestödet och istället betala ut ett bostadstillägg utan att på motsvarande sätt höja 
själva studiestödet leder till en märkbar ekonomisk försämring för studenterna.

2. Finland har satt som målsättning att öka andelen unga som har högskoleexamen för att inte 
ligga efter i OECD jämförelse. Vi ser att denna målsättning kan äventyras om högskolestudier blir för 
belastande ekonomiskt. 

3. Möjlighet till utbildning på lika villkor, oberoende av bakgrund och föräldrarnas förmögenhet 
har varit en av demokratiprinciperna i vårt land under de senaste decennierna. Om de ekonomiska 
förutsättningarna att studera försvagas, kommer det att ha konsekvenser som kan bidra till en ökad 
polarisering i samhället.



Utlåtande.fi 2/2

4. Det faktum att studiestödet inte betalas ut under sommarmånaderna, om man inte separat 
anmäler att man studerar under sommaren, kommer högst troligt att innebära att inbesparingarna 
inte blir så stora som man räknat med då studenter tvingas anhålla om utkomststöd istället. 
Sommarstudier är inte ett alternativ för alla studenter, då sommarjobb kan vara den inkomst som 
möjliggör studier överhuvudtaget.  

Utöver ovanstående punkter vi vill uttala oss om, förenar sig Yrkeshögskolan Arcada i Arenes 
utlåtande i detta ärende.
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